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TONY LARA

E
l secretari general de la 
Unió Sindical d’Andorra 
(USdA), Gabriel Ubach, va 
afirmar després de la reu-

nió mantinguda ahir a la tarda amb 
el cap de Govern, Jaume Bartumeu, 
que els programes de formació des-
tinats a casar oferta i demanda labo-
ral podrien entrar en funcionament 
«com a molt tard» a principis de 
l’any vinent.  Aquesta iniciativa, que 
va erigir-se com a una de les conclu-
sions de les taules per al desenvolu-
pament econòmic i que es va poder 
concretar mitjançant la continuïtat 
d’aquests grups de treball, té com a 
finalitat casar l’oferta i la demanda 
laboral mitjançant uns cursos que 
permetin a aquells aturats inscrits 
al Servei d’Ocupació formar-se per 
tal de poder cobrir vacants de sec-
tors que requereixin de mà d’obra.

Per tal que aquests cursos siguin 
viables, la solució serà la subvenció 
governamental en un percentatge 
encara per tancar, tot i que Ubach 
va avançar que constituirà una part 
«molt important». Aquesta ajuda 
permetrà sufragar els programes 
de formació que incidiran en els co-
neixements específics dels llocs de 
treball amb necessitat de personal. 
Ubach va ampliar que serà aques-
ta tarda quan amb tota probabili-
tat s’acabi de concretar aquesta lí-
nia d’acció, en una reunió que tin-
drà la presència tant de Govern com 
dels representants sindicals i de les 
diferents agrupacions empresarials 
com la CEA, la Cambra de Comerç i 
la Pime.

La intenció del Govern i també de 
la Unió Sindical és la de frenar la de-
socupació. El líder sindical va mos-
trar-se optimista amb la possibili-
tat que els plans de formació acon-
segueixin aquest objectiu. En aquest 
sentit, un dels elements que va des-
tacar Ubach per tal de caminar cap 
a una desocupació zero és l’existèn-
cia de nombroses ofertes de treball 
que no són cobertes per la manca de 
formació específica per part dels de-
mandants. A més, l’especialització 
dels treballadors en altres branques 
que les assolides fins el moment de 
quedar en situació de desocupació 

33 El secretari general de l’USdA, Gabriel Ubach, i el cap de Govern, Jaume Bartumeu, instants abans de començar la reunió, ahir a la tarda.

Els plans de formació per casar 
oferta i demanda laboral, a punt

REUNIÓ ENTRE EL CAP DE GOVERN I EL SECRETARI GENERAL DE LA UNIÓ SINDICAL D’ANDORRA

Avui es concretarà el percentatge subvencionat pel Govern i Ubach conia en poder reduir la desocupació

MARC RODRÍGUEZ
ANDORRA LA VELLA

podrà facilitar, segons van coincidir 
tots els agents a les taules del desen-
volupament econòmic, un valor afe-
git per tal d’afrontar amb majors ga-
ranties la inestabilitat laboral.

LLEIS SOCIOLABORALS / D’altra banda, 
Ubach va interessar-se per l’estat de 
la negociació entre el PS i ApC per 
tal de tancar un nou Codi de Rela-
cions Laborals i la modificació de la 
Llei de llibertat sindical. Bartumeu 
va emplaçar-lo a reunir-se amb els 
representants en aquesta matèria 
per part dels dos grups parlamenta-
ris, ja que, tal i com li va recordar, el 
Govern està en aquest sentit a l’espe-

ra que s’arribi a un acord de mane-
ra imminent. Pel que fa a la previsi-
ble no supressió del lliure acomiada-
ment, Ubach va afirmar que aquest 
punt li haurà de ser confirmat en la 
reunió amb els parlamentaris. 

La nova reunió entre el líder de 
l’USdA i el cap de Govern, que estan 
mantenint durant aquesta legisla-
tura un contacte permanent, va es-
tar també marcada per la demanda 
per part d’Ubach d’una major cele-
ritat en el ritme de les reformes. I és 
que, en aquest sentit, la situació de 
crisi i les dificultats del món empre-
sarial estan abocant molts treballa-
dors a la precarietat. H

Relacions laborals
TEMA DEL DIA

33 Ubach va assenyalar que una 
bona part de la reunió amb Bar-
tumeu va estar centrada en la de-
puració de responsabilitats per la 
tragèdia del túnel dels Dos Valires, 
que  es va produir ara fa un any. En 
aquest sentit, el líder de l’USdA va 
demanar al cap de Govern «més ce-
leritat» per tal d’esclarir els fets i els 
culpables, tot i que, de la mateixa 
manera que havia exposat davant 
els mitjans de comunicació, Bartu-

meu va recordar-li com aquest és 
un procés que està actualment en 
mans de la Batllia. Concretament, 
l’informe pericial ja està a la justí-
cia i s’espera que la batlle instruc-
tora del cas procedeixi aviat a dic-
tar un aute de processament amb 
els presumptes responsables. Un 
any després, però, encara hi ha una 
vídua que espera la indemnització i 
les causes de la tragèdia segueixen 
sense aclarir-se. 

L’USdA demana més agilitat a l’hora de 
depurar responsabilitats pel Dos Valires


